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Skolebestyrelse for Damhusengens Skole 

 
REFERAT for skolebestyrelsesmøde  

Dato: 5. februar 2020  
Tid: 17.00-19.00  
 

 

Sted: Dam 2’s konferencelokale 
 

 
 

Mødedeltagere: Charlotte (lærer), Jakob (suppl.), Kasper (medlem), Lisbeth (medlem), Magnus (suppl.), Morten 
(medlem), Peter (medlem), Else Marie (medlem), Lise (medlem.), Anders W. (afdelingsleder), Max 
(skoleleder); elevråd: Noah (8.B), … 

Møde Kl. 17.00 til 19.00 

DAGSORDEN BEMÆRKNINGER & REFERAT 

Valg af formand 
Vi skal have valgt en 

formand. Der skal være 

mindst 7 medlemmer 

tilstede. Ledelsen indgår ikke 

i de 7 medlemmer.  

• Else Marie stiller sit kandidatur til rådighed. 

 

• Enstemmigt vedtaget, at Else Marie vælges som ny formand for 

skolebestyrelsen. 

• Skolen orienterer forvaltningen. 

1.  Godkendelser 
 

• Referat fra sidste møde 17. december 2019 – godkendt 

• Godkendelse af dagsorden – godkendt 

2.  Meddelelser fra Elever, 
ledelse, personale og 
bestyrelsesformand 

Elever: Da eleverne ikke var fremmødt under hele punktet, orienterede Max 
indledningsvist på baggrund af et møde med elever om: 

De er optagede af udgifter på hærværk og toiletforhold – toiletterne opleves 
ulækre og man har ikke lyst til at bruge dem. Bestyrelsen efterspørger 
fotodokumentation. Men der er blandt eleverne også en oplevelse af at 
skidt avler skidt (så du behøver ikke passe på dem). 

Elevrødderne har desuden været på kursus. Det var med oplæg fra tidligere 
elevrødder fra Danske skoleelever. 

Årgangsfest efterlyses af eleverne. Mulighederne for at få støtte fra 
forældreforeningen DEFF blev drøfter.  

Der har tidligere været lidt snak om trafikken, der er blevet øget skiltning. 
Ledelsen: Vi har været på seminar med MED, hvor vi drøftede fagfordeling, 

ledelse og skolens organisering. Ledelsen har desuden været på internat i 
Nyborg og fortsat arbejdet, også med blik på økonomien. 

Der er fortsat ingen konkrete planer i forhold til det nye byggeri. 
Frank, som er indskolingsleder, har opsagt sin stilling pr. 1. marts. 
Der er gennemført en klassesammenlægning på nuværende 3. årgang. Der er 

mange gode tilbagemeldinger, især i tiden efter klassesammenlægninger. 
Lærer: MED har været på internat med ledelsen, hvor den kommende 

fagfordeling blev drøftet. 
Bestyrelsen: Den nye formand har ingen bemærkninger 

3.  Regnskab 19 
Bilag eftersendes 

Thomas, Kasper og Max vil gerne være en del af en økonomigruppe, som dykker 
yderligere ned i økonomien. 
 
Vi kommer ud af året med et overskud på 688.000 kr. Det har været et dyrt år, 
med mange barsler og udskiftning i ledelsen. Ledelsen finder dog, at det er et 
fornuftigt resultat. 
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Regnskabet blev godkendt. 
 

4.  Budget 20 
Bilag eftersendes 

Budgettet skal yderligere kvalificeres med økonomi-gruppen. Lige nu ser det ud 
som om vi kommer ud i balance. Men vi skal være opmærksomme på 
konsekvenser for de kommende år, da vi får en ekstrabevilling på 1 mio. i 2020, 
som vi ikke har I 2021. 
 
Der er en netto-tilgang af elever, også selvom der forventes at være en 0. klasse 
mindre i skoleåret 20/21. 
 
Eleverne: Efterspørger en budgetpost forbeholdt til elevrådet. 
 
Budget behandles igen på næste møde. 
 

5.  Klage fra forældre 
Bilag vedlagt 

Der er til dagsorden vedlagt en klage fra forældre. Grundet frist og tiden har 
skoleleder kommunikeret med næstformand Thomas herom. Skoleleder har sendt 
en redegørelse sammen med Thomas til forvaltningen.  
 
Bilag medsendt; Klagen, redegørelse fra mig og skolebestyrelsen samt 
forvaltningen (områdechef) klagebesvarelse.  
 
Processen, indholdet og svaret blev gennemgået. Bestyrelsen benyttede 
lejligheden til at drøfte, hvordan den kan blive endnu bedre til at skabe tydelighed 
om bestyrelsens opgave og inddrage forældre der, hvor det er relevant. 
 

6.  Bestyrelsens 

forretningsorden 

Der har på det seneste været en række eksempler på, at den nuværende 
forretningsorden er uklar på centrale punkter, og at der er forhold i den, som vi 
med fordel kan justere. Og desuden har vi fået henvendelser fra forældre om 
forretningsordenen. 
 
Vi skal derfor dykke ned i den og være grundige ift. om den stemmer overens med 
det vil egentlig vil og kan. 
 
Forældre i samme henvendelse beder os om at drøfte hvorvidt bilag skal lægges på 
hjemmesiden.  
 
Læs gerne 
https://damhusengensskole.aula.dk/sites/damhusengensskole.aula.dk/files/arkiv/
Download_filer/SB%20forretningsorden.pdf 
 
Der nedsættes et udvalg, der skriver udkast til ny forretningsorden, som drøftes på 
næste møde: Thomas, Else Marie, Kasper og Max 
 

7.  Skolens generelle 
udvikling og skolefokus 
– Halvårsstatus 
Bilag eftersendes  

Skolens fokus/udvikling (herunder fokustimen), vikarsituationen og sygefravær, Ro, 
nærvær og tryghed. 
En generel orientering vedr. ”hvordan går det” 
 
Udsættes til kommende møde. 

8.  Orientering om 
kommende skoleår 

Ledelsen fremlægger tanker om kommende skoleår – herunder fagenes placering, 
dagenes organisering og forældresamtaler samt elevsamtaler.  
 
Udsættes til kommende møde. 

9.  Evt.  

https://damhusengensskole.aula.dk/sites/damhusengensskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SB%20forretningsorden.pdf
https://damhusengensskole.aula.dk/sites/damhusengensskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/SB%20forretningsorden.pdf
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10.  Punkter til næste møde 

den 12. marts 

• Toiletforhold 

 


